

ကညီပိတ်မုန်ကရုအလံာ်ဆာဂုဆာဝါ
ဆုကညီဒီကလုာ်မုန်နံဆာကုအလီဝဲပုထီဝဲ(၇၂)ဝိတဝီ
၂၀၂၀နံ၊လါဖုတြုအါရံ(၁၁)သီ



မုန်နံ-၁၁.၂.၂၀၂၀

ကညီဒီကလုာ်ခဲလၢာ်သ့သ့စ၊

တနံအံၤမုာ်ဝဲကညီဖိခဲလၢာ်ယုထီၣ်က့ၤဝဲကညီကီၢ်အမုန်နံလၢဘၣ်တၢ်ဟံပနီၣ်အီၤလၢကညီဒီကလုာ်အမုန်နံပုထီဝဲ(၇၂)ဝိတဝီန့ၣ်လီၤ. လၢမုာ်တနံအံၤပဝဲကညီပိတ်မုန်ကရုပဆာဂုဆာဝါဘၣ်သ့ဝဲကညီဖိခဲလၢာ် မ်သုကပူၤဒုၣ်ပူၤဒါ, မၤန့ၢ်အိၣ်ကဲ ဒီးမ်သုကထူၣ်ဖျး ထီၣ်ကွံာ်လၢတၢ်ဆိၣ်တၢ်မၤန့ၢ်အကလုာ်ကလုာ်န့ၣ် မုာ်ဝဲပဝဲကညီပိတ်မုန်ကရုပတၢ်ဆာဂုဆာဝါ ဆုသ့ဝဲကညီဖိခဲလၢာ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢကညီတၢ်စံၣ်စိတဲစိအပူၤပကထံၣ်ဘၣ်တၢ်ကွဲးလီၤအသးလၢဖဲ၁၁.၂.၁၉၄၈အနံၤကညီဖိလၢကီၢ်ဒီတဘျီဟံဖိၣ်ထီၣ်အသးမုာ်ခွါခဲလၢာ်အိၣ်ဝဲလွံၤကလီၢ်ဘျီဒီးယုထီၣ်ဝဲကညီကီၢ်စိာ်ယုာ်ဝဲဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လွံၤထံၣ်လၢအမုာ်ဝဲ,

- ၁.ဟ့ၣ်ကညီကီၢ်တဘျီယီ(ဒ်သိးကညီဖိခဲလၢာ်ကန့ၢ်ဘၣ်က့ၤတၢ်သဘျီ အဂီၢ်)
- ၂.ဒုးနဲၣ်ဖျါထီၣ်ကညီတဘးပယီတဘး(တၢ်တီပတီၢ်ထဲသိးတုၤသိးဒီးဒံၣ်မိၣ်ကၣ်ရ့ၣ်စံၣ်ဂ့ၢ်ဝီ)
- ၃.ကလုာ်တၢ်သဘံၣ်ဘုၣ်ပတသးလီ(ကလုာ်ခဲလၢာ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်ယုတၢ်ဖိးတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံ)
- ၄.ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤတၢ်ဒုးတၢ်ယၤပတသးလီ(ပသးလီတၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်)ဒီးဒုးနဲၣ်ဖျါထီၣ်အသးလၢတၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်ဒီးတၢ်ကစုဒုအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီခိၣ်နီၤလၢအပူၤကွံာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဂ့ၢ်ကွဲးစးကတီၤသကိးဝဲတၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်, တၢ်ပတုာ်တၢ်ခးဘၣ်ဆၣ် တၢ်ပတုာ်တၢ်ခးအမုာ်အတီဒီးတၢ်ယုထီၣ်လၢကညီဖိယုထီၣ်တုာ်လံဝဲလၢအနံၣ်(၇၀)ဘျီအတီၢ်ပူၤအံၤတလၢထီၣ်ပုထီဝဲဒုၣ်နီတဘျီဘၣ်အမဲာ်ညါကညီဖိဘၣ်ကွဲးဆၣ်မဲာ်ဒီးတၢ်ဒုးတၢ်ယၤ, တၢ်သံတၢ်ပျၢ်, တၢ်ယုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိး, တၢ်လီၤမုာ်လီၤဖးဒီးဒုၣ်ဒါအတၢ်ကူၣ်တရံးအကျဲအအါအသီသ့ၣ်တဖၣ် အကလုာ်ကလုာ်လၢနီၢ်ခိတၢ်တူၢ်ဘၣ်မုာ်ဂုၤ နီၢ်သးတၢ်တူၢ်ဘၣ်မုာ်ဂုၤန့ၣ်လီၤ. ကညီဖိမုာ်ပူၤအဲၣ်တၢ်တီတၢ်လီၤ ဒီးတမ့ၢ်ပူၤအဲၣ်တၢ်အယီၤအဘျီ, တၢ်လံၣ်တၢ်လီၤဒီးတၢ်ဟံမၤသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်. ကညီဖိတၢ်မိၣ်န့ၢ်သးလီလၢအမုာ်ဝဲတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသး, တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်နီၢ်နီၢ်, တၢ်ဟံကဲပုၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယာ်ဒီးသဲစးတၢ်ဒိၣ်စိမ့ၢ်အိၣ်သပျၢ်ကတၢ်မးကညီဖိသ့ၣ်ထီၣ်က့ၤဝဲအတၢ်အိၣ်မူလၢအလၢအပူၤ ကသ့ဝဲဒုၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပကညီတၢ်ဟံဆာအံၤစးထီၣ်အသးလၢမိၢ်ပံၤဖဲဖုအစိဒီးတုၤလီၤလၢပစိဆာကတီၢ်ခဲအံၤယံာ်ဝဲထာဝဲပုၤသၢစိဆူလွံၤစိအပူၤလံဘၣ်ဆၣ် ပတမၤန့ၢ်ဒီးတၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်အမဲာ်ညါ ပထံၣ်ဘၣ်လၢပပူၤကလုာ်တဖၣ် လီၤမုာ်ပြဲပြဲ ဒီးကဲထီၣ်ဝဲ ပုၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲဒီးတနီၤဘၣ်တုၤဝဲဆူပူၤထံပူၤကီၢ်အပူၤန့ၣ်အိၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲအါမးန့ၣ်လီၤ. ပမုာ်တအိၣ်ဘၣ်လၢထံတဘျီယီကီၢ်တဘျီယီ, တၢ်လီၢ်တကဝီယီအပူၤလၢတၢ်မၤကညီတၢ်ဟံဆာ ဒီးကလုာ်ဂ့ၢ်ဝီတၢ်ဖိးတၢ်မၤဘၣ်ဆၣ် ဖဲပအိၣ်အလီၢ်တပူၤလၢလၢ တၢ်အရ့ဒိၣ်ကတၢ်လၢပဂီၢ်န့ၣ်မုာ်ဝဲ ပကဘၣ်ဖိၣ်လိာ်ပစုဒီး မၤသကိးတၢ်လၢတၢ်ဟံသးတဖျၢၣ်ယီအပူၤထီၣ်ဘီ ဒ်သိးတၢ်ကူၣ်တရံးပူၤသုတန့ၢ်တဂ့ၢ် ဒီးပကမုာ်ပူၤလၢ အမၤန့ၢ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပမုာ်အိၣ်ဒီးတၢ်သးတဖျၢၣ်ယီဒီး ဂ့ၢ်ကွဲးစးမၤသကိးတၢ်လၢတၢ်တီာ်တမံၤယီအပူၤန့ၣ် လၢတၢ်တဆိကမိၣ်ဘၣ်အပူၤပကမၤန့ၢ်တၢ်သပျၢ်ကတၢ်န့ၣ်ပသးဒုဒီးအလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမုာ်ယုမးပကပျီလီၤ. ဒီပုၤဝဲခဲလၢာ်ခဲလၢာ်-မူခိၣ်လီၤပျီဆိၣ်ထီၣ်စၢၤ, ဒီပုၤဝဲပသးမုာ်ယု-ပိာ်ထီၣ်ယီလဲထီၣ်ဆူမူမုာ်ဝဲပုၤသးပျၢ်လၢပူၤတဖၣ်အတၢ်ဟံးစုနဲၣ်ကျဲလၢ အဟံဖျါထီၣ်ဝဲလၢပမုာ်အိၣ်ဒီးတၢ်သးတဖျၢၣ်ယီဒီးတၢ်ဟံဖိၣ်မၤသကိးတၢ်န့ၣ်ပကမုာ်ပူၤလၢအမၤန့ၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပတၢ်ဟံဆာမုာ်ဘၣ်သကါဒီးတၢ်ကီတၢ်ခဲထဲလဲၣ်ထဲလဲၣ်ဒီးပမုာ်တတုၤဒီးဆူတၢ်မၤန့ၢ်အဖီတၢ်သန့က့ပတလီၤမူလီၤမၢ်ဒီးပအိၣ်ဆာထၢၣ်ဂါကျဲဝဲ တုၤမုာ်မဆါတနံအံၤသ့ဒီးဝဲအယီၤ ပသးခုစံးဘျးဘၣ်ပခိၣ်ပနီၢ် ဒီးတၢ်ဟံဆာပုၤမၤသကိးတၢ်ဖိတဖၣ် လၢအဂ့ၢ်

